
در حالي كه ط�ي روزهاي اخي�ر واعظي تأكيد 
كرده اس�ت در دولت بعدي در وزارت ارتباطات 
نخواه�د ب�ود، نمايش�گاه الكامپ 23 ش�اهد 
برگزاري مراس�مي تحت عنوان بهره برداري از 
فاز سوم ش�بكه ملي اطلاعات با حضور محمود 
واعظي ب�ود. علاوه ب�ر نبود جدي�ت در اتمام و 
انجام اين طرح ملي از س�وي دولت كه بر خلاف 
مصوبات قانون توس�عه، مجلس و شوراي عالي 
فضاي مجازي است، قيچي كردن هاي نمايشي 
روب�ان فازه�اي اين ط�رح مل�ي م�ورد انتقاد 
واقع شده اس�ت و كارشناس�ان فضاي مجازي 
معتقد هس�تند دول�ت بايد به صورت ش�فاف 
جزئيات افتتاح اي�ن فازها را براي م�ردم بيان 
كن�د و همچنين اعض�اي دولت�ي و غير دولتي 
شوراي عالي فضاي مجازي نيز در مقابل نمايش 
خيمه ش�ب ب�ازي دول�ت موضع گي�ري كنند. 
شبكه ملي اطلاعات يا همان اينترنت ملي خواسته 
و مطالبه اي بوده كه سال  هاس��ت نام آن ش��نيده 
مي ش��ود و هر از چند گاهي خبري از آن در رسانه 
درج مي ش��ود و تحت عنوان فاز ه��اي مختلف به 

بهره برداري مي رسد. 
از آنجايي كه فضاي مجازي قطعاً بس��تر بس��يار 
مهمی براي نفوذ فرهنگي در جوامع است و اكنون 
ش��اهد نفوذ فرهنگي توس��ط برنامه هايي مانند 
اينستاگرام و تلگرام در داخل كشور هستيم، شبكه 
ملي اطلاعات مطابق بر اهداف ترسيم شده بايد با 
فراهم ساختن بسترهاي اين شبكه هاي مجازي در 
اينترنت ملي،  از گرايش كشور به سمت اباحه  گري 

جلوگيري كند. 
اما تعلل در راه اندازي شبكه ملي اطلاعات و ايجاد 
تأخير و مانع در مس��ير دستيابي ملي به اينترنتِ 
»س��الم، س��ريع، امن و ارزان« همواره مورد نقد 
قرار گرفته است و ضرورت هاي راه اندازي بر پايه 
چارچوب صحيح و اهداف ترس��يم شده از جمله 

موضوعات مطرح شده بوده است. 
بعد از افتتاح فازه��اي اول و دوم اين طرح، اكنون 
نيز فاز س��وم پروژه ش��بكه ملي اطلاعات با هدف 
»مديري��ت مس��تقل« و »امكان عرض��ه خدمات 
محتواي بومي« توس��ط وزي��ر به افتتاح رس��يد،  
موضوعي كه در اس��فند س��ال 1390 نيز توسط 
رهبر معظم انقلاب به عنوان دس��تور كار ش��وراي 
تازه تأسيس عالي فضاي مجازي كشور قرار گرفت، 
اما وقتي در سال 1396 به كارنامه اين شورا و دولت 
در اين زمينه نگاه مي كنيم، نمره قابل قبولي در آن 
ديده نمي ش��ود و به اعتقاد كارشناسان، دولت در 
اين زمينه صرفاً به برخي حركات نمايش��ي بسنده 
كرده است و البته در جاي خود، انفعال شوراي عالي 
فضاي مجازي جهت ش��فافيت مغلطه كاري هاي 

دولت هم گوشزد مي شود. 

  انتقاد دادستان از عدم تحقق شبكه ملي 
اطلاعات 

همين چند روز پيش بود كه معاون دادس��تان كل 
كشور نيز وزارت ارتباطات را متهم به اتوبان كشي 
در فضاي مجازي براي بيگانگان كرد و با اش��اره به 
مشكلات و معضلات ريز و درشت حاكم بر فضاي 
ارتباطات اينترنتي كشور گفت: همه اين مشكلات 
به آن جهت است كه ش��بكه ملي اطلاعات به رغم 
تأكيدات مكرر رهب��ر معظم انقلاب در كش��ور ما 
تحقق پيدا نكرده اس��ت.  عبدالصم��د خرم آبادي 
تصريح كرد: با وجودي كه دو سوم ترافيك اطلاعات 
كشور مربوط به انواع شبكه هاي اجتماعي خارجي 
است، وزارت ارتباطات تلاشي براي انتقال ارتباطات 
مردم از ش��بكه هاي اجتماعي بيگانه به شبكه هاي 

اجتماعي ملي و محلي به عمل نياورده است. 
وي تأكي��د كرد: تاكن��ون هر فازي از ش��بكه ملي 
اطلاع��ات افتتاح ش��ده عم��لًا نفوذ ش��بكه هاي 
اجتماعي بيگانه گس��ترده تر شده اس��ت. در واقع 

وزارت ارتباطات ب��راي بيگانگان در فضاي مجازي 
اتوبان كشي كرده است. دليل اين مدعا اين است كه 
در حال حاضر بيش از  دو س��وم پهناي باند فضاي 

مجازي كشور در اشغال بيگانگان است. 
  آنچه دولت مي گويد و آنچه بايد باشد

اكن��ون نيز خبر افتتاح فاز س��وم اين ش��بكه ملي 
اطلاعات را بدون توضيح��ات جزئي از آن در حالي 
ش��نيديم كه به طبق گفته روح الله مؤمن نس��ب، 
كارشناس و پژوهش��گر فضاي مجازي به »جوان« 
بين آنچه كه دولت تحت عناوين فازهاي مختلف 
ش��بكه ملي اطلاعات افتتاح مي كند و آنچه رهبر 
معظم انقلاب و قوانين كش��وري بر آن تأكيد دارد، 

هيچ گونه ارتباطي وجود ندارد. 
 وي با اشاره به ضرورت تقسيم كار در بحث شبكه 
ملي اطلاعات معتقد است: در حال حاضر شوراي 
عالي فضاي مجازي كليات اين ش��بكه را تصويب 
كرده و لازم است تا در ادامه با تصويب مدل مفهومي 
و طرح كلي اجراي آن تقسيم كار ملي صورت گيرد 

تا هر كدام از نهادها و س��ازمان ها بر مبناي وظيفه 
خود حركت كنند.  مؤمن نس��ب تصريح مي كند: 
آنچه الان افتتاح شده است با توجه به عدم تصويب 
در شوراي عالي فضاي مجازي و نقش هاي نهادها 
و سازمان هاي مختلف در آن مشخص نشده و فاقد 
طرح اجرايي و مدل مفهومي اس��ت در نتيجه نام 
ش��بكه ملي اطلاعات را نمي توان بر آن گذاش��ت، 
بلكه پروژه اي همنام شبكه ملي اطلاعات راه اندازي 
شده است كه بيشتر شبكه دولتي زير ساخت هاي 
فني مخابراتي كشور را شامل مي شود. ما منتظريم 
شبكه ملي اطلاعات مدل مفهومي و طرح اجرايي 
آن در شوراي عالي فضاي مجازي تصويب شود و بعد 
از اعلام فازهاي زمان بندي شده توسط مركز ملي 

فضاي مجازي كشور و در نهايت اجرايي شود. 
وي با انتقاد جدي به اعضاي دولت��ي و غير دولتي 
شوراي عالي فضاي مجازي گفت: اين اعضا بايد به 
صورت منفصل در رابطه با مغلطه وزارت ارتباطات و 
نمايش خيمه شب بازي موضع گيري كنند. اين اعضا 
با اعتراض نسبت به اين اقدامات نمايشي تشكيل 
جلسه فوري دهد و در نهايت تصميم گيري درستي 

را در اين زمينه اتخاذ كند. 
  فقدان نقشه مصوب شبكه ملي اطلاعات 

در شوراي عالي فضاي مجازي
همچنين اب��وذر منتظ��ر القائم ني��ز در اين باره به 
»جوان« توضيح مي دهد: آنچه دولت در فاز س��وم 
اقدام به بريدن روبان كرد، در اولين جلسه شوراي 

عالي فضاي مجازي مورد انتقاد واقع شده بود. 
وي در اين باره تأكيد مي كند: هيچ نقشه مصوبي از 
آنچه به عنوان شبكه ملي اطلاعات هر روز در حال 
رونمايي است، در شوراي عالي فضاي مجازي وجود 
خارجي ن��دارد، در حالي كه اين نقش��ه به صورت 
قانوني بايد در شورا تصويب و براي اجرا و نظارت به 

مركز ملي فضاي مجازي ارائه شود. 
منتظر القائم با اشاره به صحبت هاي چند روز پيش 
معاون دادستان كل كشور توضيح مي دهد: سلامت 
محتوا، بهب��ود وضعيت حقوق��ي و قضايي فضاي 
مجازي كه چند روز پيش نيز مورد اشاره دادستان 
قرار گرفت و نيز مس��ئله هزينه هاي بهره مندي از 
فضاي مجازي براي مردم و از هم��ه مهم تر دوري 
اطلاعات مردم از دست بدخواهان در هيچ يك از اين 

فازهايي كه افتتاح شده، وجود خارجي ندارد. 
وي در نهايت گفت: آنچه امروز توسط دولت انجام 
مي شود، تغييرات ابتدايي و منطقي شبكه ديتاي 
كشور اس��ت كه در هر ش��رايطي بايد انجام شود و 
البته بسيار هم ديرهنگام بوده و بايد پيش تر از اين 
اجرا مي شده است. از بعد قانوني به لحاظ عدم نقشه 
مصوب و معيارهاي قانوني اين اقدامات بي معنا است 
و به لحاظ كيفي هم شاخصه هاي مطلوب و مد نظر از 

شبكه ملي اطلاعات را ندارد. 
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ابهام در فروش يا اهداي رايگان جسد براي آموزش پزشكان مناقشه ساز شد
بازارگرمی اجساد!

سومين روبان شبكه ملي اطلاعات هم قيچي شد
فاز اينترنت ملي چيست ؟!

 كارشناسان در گفت و گو با »جوان«: شوراي عالي فضاي مجازي نسبت به بازي جديد دولت
 موضع گيري كند آنچه دولت در فاز سوم اينترنت ملي اجرايي كرد، شاخصه هاي مطلوب را ندارد

اين مناقشه بر سر جسد آدم هاست، نه زنده 
آنها؛  حكايت كمبود جس�د براي تشريح در 
درس آناتومي دانش�جويان علوم پزش�كي 
ماجراي ت�ازه اي نيس�ت و ه�ر از  چن�د گاه 
به گونه اي رسانه اي مي ش�ود تا گوشزد كند، 
 اين قص�ه س�ر دراز دارد. در حالي كه چندي 
پيش هيئت ممتحنه علوم تش�ريح حكايت 
مافياي جسد فروش�ي و درياف�ت هزينه اي 
برابر با دي�ه كامل يك انس�ان ب�راي فروش 
جسد به دانش�گاه هاي علوم پزش�كي را در 
نامه اي سرگش�اده رس�انه اي كردن�د، حالا 
رئيس س�ازمان پزش�كي قانوني كش�ور هر 
گونه خريد و فروش جسد را تكذيب مي كند 
و مي گويد »تمامي اجسادي كه براي تشريح 
در دانشگاه ها مورد اس�تفاده قرار مي گيرد، 
رايگان اس�ت.« نقط�ه اش�تراك تمامي اين 
اظه�ارات ض�د و نقي�ض ي�ك چيز اس�ت؛ 
ب�راي آموزش و تش�ريح  جس�د ك�م داريم. 
كلاس هاي تشريح درس آناتومي، نخستين جايي 
است كه دانشجويان پزشكي فرصت دارند آنچه 
را در كتاب هاي تئوري خوانده اند به چشم خود 
ببيند و تجربه اي عملي از مواجهه با بدن انسان 
داشته باشند. كلاس هايي كه حضور در آنها استاد 
شهريار را از پزشكي به ش��اعري كشاند، يكي از 
ضروري ترين بخش هاي آموزش پزشكي است، 
اما برخي ملاحظات مذهبي و قانوني موجب شده 
تا جسد براي تش��ريح به كالايي كمياب تبديل 
شود و مناقشه اي جدي ميان دانشگاه هاي علوم 
پزشكي و اساتيد آناتومي با پزش��كي قانوني به 
عنوان تأمين كننده اصلي جس��د شكل بگيرد؛  
مناقشه اي كه سال هاست به حكايتي دنباله دار 

تبديل شده است. 
   مبالغ چند ده ميليوني براي جسد 

چندي پي��ش بود كه اعض��اي هيئت ممتحنه 
علوم تشريح دست به قلم ش��دند و در نامه اي 
به رئيس س��ازمان پزش��كي قانوني بابت سلب 
ح��ق بهره برداري علم��ي آزاد و ب��دون مانع از 
اجس��اد مجهول الهويه از جامعه آناتوميست ها 

اعتراض كردند. 
در اين نامه آمده بود: »جسد مجهول الهويه كه به 
هر طريق به سازمان پزشكي قانوني تحويل داده 
مي شود، ملك طلق سازمان پزشكي قانوني نيست 
كه اختيار داشته باشد آن را به دانشكده پزشكي 
تحويل بدهد يا ندهد يا براي تحويل آن شرط قرار 
دهد! در نتيجه اين اما و اگرها، ناخواسته زمينه اي 
ايجاد شود كه دانشگاه ها جسد را از بازار مافيايي 
در مقابل پرداخت هزينه يك ديه كامل دريافت 
كنند! يا اجساد مجهول الهويه با هزينه نظام به زير 
خاك سپرده شوند و هزاران دانشجوي پزشكي 
كلًا از استفاده آموزشي از آنها محروم شوند؟ بلكه 
ميت مجهول الهويه اختيارش با ولي فقيه است و 
ولي فقيه هم اجازه فرموده اند كه براي يادگيري 

دانشجويان تشريح شود.«
دكتر ابراهيم اس��فندياري، مدير گروه آناتومي 
دانشگاه علوم پزش��كي اصفهان در گفت وگو با 
»جوان«  مي گويد: تا اواخر دهه 70 با استفتايي 
كه از حضرت ام��ام و مقام معظم رهبري ش��د، 
اجس��اد مجهول الهويه در اختيار دانش��گاه هاي 
علوم پزش��كي قرار مي گرفت، اما در اواخر دهه 

70 تصميم بر آن شد تا اين اجساد را دفن كنند 
و پس از آن سازمان پزش��كي قانوني مساعدت 
مناسبي را با دانشگاه هاي علوم پزشكي نداشت. 
وي تصريح مي كند: در آخرين مورد تهيه جسد، 
پزشكي قانوني 54 ميليون تومان از دانشگاه پول 
گرفت يا در موردي ديگر ارائه جسد مشروط به 

راه اندازي مركز كامپيوتر براي دانشگاه شد. 
حال سازمان پزشكي قانوني كشور وظيفه قانوني 
دارد هرگونه زمينه مس��اعد جهت خريد و فروش 
اجس��اد بي صاحب را رفع و بلك��ه از آن جلوگيري 
كند، كه اي��ن كار برخ��ورداري آزاد علمي و بلكه 
تشخيصي درماني را از اجساد مجهول الهويه براي 

دانشكده هاي پزشكي ممكن مي كند. 
  جسد رايگان است

احمد شجاعي، رئيس سازمان پزشكي قانوني در 
خصوص چگونگي تأمين جسد براي دانشگاه هاي 
علوم پزشكي، فروش جسد به دانشگاه ها را تكذيب 
مي كن��د و مي گوي��د: تمامي اجس��ادي كه براي 
تشريح در دانشگاه ها مورد استفاده قرار مي گيرد، 

رايگان است. 
وي درباره اينكه اين اجس��اد از كج��ا مي آيند هم 

مي گويد: بسياري از اين اجساد مورد تشريح اهدايي 
اس��ت و افرادي كه قبلًا فرم اهدا را پر كردند، بعد 
از مرگ، جس��د آنها طبق خواسته خودشان براي 
تشريح در دانشگاه ها مورد استفاده قرار مي گيرد. 

به گفته رئيس سازمان پزش��كي قانوني، برخي از 
اجساد مورد اس��تفاده در دانش��گاه ها هم از محل 
اجس��اد مجهول الهويه تأمين مي ش��ود كه البته 

شرايط خاص خودش را دارد. 
وي درباره اين ش��رايط اينگون��ه توضيح مي دهد: 
در مورد اجساد مجهول الهويه بايد شش ماه زمان 
بگذرد و اعلام هاي قانوني از طرق مختلف صورت 
گيرد و اگر بعد از ش��ش ماه هيچ كس س��راغ آن 
نيايد، با حكم مرج��ع قضايي براي تش��ريح قابل 

استفاده است. 
ش��جاعي تصري��ح مي كن��د: م��ا اين اجس��اد 
مجهول الهويه را ب��ه نمايندگ��ي از متوليان به 

دانشگاه هاي علوم پزشكي اهدا مي كنيم. 
وي با تأكيد بر اينكه هي��چ بحث خريد و فروش 
جنازه مطرح نيست، در عين حال كمبود جسد 
را براي تش��ريح مي پذيرد و مي گوي��د: در حال 
حاضر بحث كمبود جس��د براي دانش��گاه هاي 
علوم پزشكي پابرجاست و متناسب با اين مسئله 
موضوع وارد كردن جسد از خارج از كشور مطرح 

شده است كه نياز به بررسي هاي بيشتر دارد. 
دكتر بهرام عين اللهي، معاون آموزش��ي وزارت 
بهداشت در دولت هشتم به »جوان« مي گويد: 
جس��دهايي كه براي تش��ريح در درس آناتومي 
استفاده مي شود بايد حتي الامكان غيرمسلمان 
باش��د و در غير اين صورت با دستور حاكم شرع 

مي توان از جسد مسلمان هم استفاده كرد. 
به گفت��ه وي، زماني اين اجس��اد از هند و چين 
خريداري مي شد. دكتر عين اللهي تأكيد مي كند: 
 براي حل اين مشكل مي توان با روش پلاستينوژن 
جسد ها را نگهداري كرد و تا حد زيادي مشكل 
جسد حل مي ش��ود. وي معتقد است نمي شود 
به وفور جسد را براي تش��ريح در اختيار داشت 
و با روش هاي اينچنيني مي توان مشكل كمبود 

جسد را حل كرد. 

زهرا چيذري
  گزارش  2

در اين ستون پيام ها،  متن ها، عكس نوشت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر ش�ده در فضاي مجازي را منتش�ر خواهيم كرد؛ بدون 
هيچ گونه توضيح و تفسير. بازنشر اين موارد هم به منزله تأييد 

يا رد محتواي هيچ كدام از آنها نيست. 

* انتقاد صريح رحمت الله حافظي، نامزد انتخابات سازمان نظام پزشكي 
تهران و البته عضو پيشين شوراي شهر از وزارت بهداشت: 

خدا را شكر اينترنت كل دنيا قطع نش��د،  170 هزار رأي را نمي توانيد 
جمع كنيد، چگونه سلامت 80 ميليون نفر را پايش مي كنيد. 

         
 **پست همسر شهيد داريوش رضايي نژاد به مناسبت ششمين سالروز 

شهادت اين دانشمند شهيد:
بگذار تا بگريم چون ابر در بهاران

كز سنگ ناله خيزد روز وداع ياران
ششمين سالروز

         

 * مهرعلي��زاده توييت كرد كه نبايد به  ش��هرداري ته��ران به عنوان 
سكويي براي رياست جمهوري 1400 نگاه شود.

 هجرت آتش به اختيارها 
براي خدمت رساني به محرومان

در  جه�ادي  اردوي  برگ�زاري  س�ازماندهي  از  پ�س 
خوزس�تان توس�ط ق�رارگاه جه�ادي ام�ام رض�ا)ع( اينب�ار 
اردوي جه�ادي در پن�ج اس�تان كش�ور برگ�زار مي ش�ود. 
بي توجهي به استان هايي كه در هش��ت سال جنگ تحميلي خسارت 
ديده اند و طي سال هاي پس از جنگ در س��ايه غفلت مسئولان روند 
بازسازي آنها به كندي پيش رفته اس��ت، جهادگران را بر آن داشت تا 

براي كمك به اين مناطق جنگي ترغيب شوند. 
كرمانشاه، كردستان، ايلام و آذربايجان غربي از جمله استان هاي مورد 
نظر است. افزون بر اين چهار استان در غرب كشور، با تلاش هاي صورت 
گرفته توسط رابطان قرارگاه در استان ها و گروه هاي شناسايي، مناطق 
محروم و نيازمند استان خراسان نيز شناسايي و اطلاعات آنها جمع آوري 

شده است تا خدمات دقيق تر و بهتري به آنها نيز ارائه شود. 
اين طرح بزرگ جهادي از تاريخ 15 مرداد 96 الي 15 ش��هريور96 در 
قالب سه بخش »جهاد پزشكي«، »جهاد عمراني« و »جهاد فرهنگي« 
در اقصي نقاط محروم استان ها برگزار مي شود.  بخش »عمراني« شامل 
نوسازي مدارس، ساخت و بهسازي منازل ايتام، بخش »جهاد پزشكي« 
ش��امل خدمت رس��اني در حوزه بهداش��ت دهان و دندان و مش��اوره 
روانشناسي و بخش »علمي – فرهنگي« شامل بورسيه تحصيلي هزاران 

دانش آموز و اشتغالزايي براي بانوان در شهرها خواهد بود. 
 گفتني است، اين اردو تفاوت خاصي نسبت به ساير اردوهاي جهادي 
برگزار ش��ده دارد چنانچه برخلاف س��ال هاي قبل ك��ه گروه هاي 
جهادي پس از وارد ش��دن به روس��تا با بررس��ي منطقه، شروع به 
سازندگي مي كردند، امسال با هدف انسجام بيشتر، با تمركز اصلي 
روي دهستان ها، پروژه ها به واسطه نمايندگان قرارگاه در استان ها 
و با كمك اهالي دهستان ها شناسايي مي شود و پس از آن كار پيش 
مي رود.  ذكر اين نكته ضروري اس��ت كه علاقه من��دان مي توانند 
  g- emamreza. ir جهت دريافت اطلاعات تكميلي به تارنماي

مراجعه كنند. 

معاون وزير آموزش و پرورش:

 آموزشگاه ها کودکان را 
شبيه کيسه پول می بينند!

معاون آموزش ابتدايي وزارت آموزش و پرورش با بيان اينكه امروز 
ما والدي�ن و بزرگ ترها داريم كودك�ي را از كودكانمان مي دزديم 
و عجله داريم ك�ودكان را هرچه س�ريع تر به بزرگس�الي پرتاب 
و ذهن آنها را با تس�ت و فرمول پ�ر كنيم، گفت: برخي رس�انه ها 
و آموزش�گاه ها به ك�ودكان همانند كيس�ه پول ن�گاه مي كنند. 
رضوان حكيم زاده در گردهمايي مشترك مديران كل كانون پرورش 
فكري كودكان و نوجوانان و معاونان آموزش ابتدايي وزارت آموزش و 
پرورش اظهار كرد:  : همه ما كودكان كانون هستيم و با قصه هاي كانون، 
كودكي كرده ايم و آزادي و عدالت و برابري را از طريق قصه هاي كانون 

فراگرفته ايم.  
معاون آموزش ابتدايي وزارت آموزش و پرورش با بيان اينكه قصه هاي 
كانون به زندگي ما معنا مي داد، گفت: اما امروز ما والدين و بزرگ ترها 
داريم كودكي را از كودكانم��ان مي دزديم و عجله داري��م كودكان را 
هرچه سريع تر به بزرگسالي پرتاب كنيم و ذهن آنها را با تست و فرمول 
پر كنيم. برخي رسانه ها و آموزشگاه ها به كودكان همانند كيسه پول 

نگاه مي كنند.  
حكيم زاده ادامه داد: ديگر امروز دس��ت ك��ودكان، كتاب نمي بينيم و 
آنها پاي بازي هاي رايانه اي و موبايل ها مي نش��ينند.  وي با بيان اينكه 
تصميم گرفتيم با كانون پرورش فكري وارد تعامل نزديك شويم، گفت: 
در كانون بسيار عملگرا هس��تند و از ما پيگيرتر بودند. كانون پرورش 
فكري كودكان اصيل اس��ت و با باورهاي واقعي ش��كل گرفته اس��ت. 
كانون پرورش فكري كودكان امتحان پس داده و روش هاي آموزشي 
كودك محور دارد و خوشبختانه به تكنولوژي نباخته و اميدوارم هيچ گاه 

در آن حل نشود. 
 معاون آم��وزش ابتدايي وزارت آموزش و پ��رورش افزود: مي خواهيم 
كودكي را به فرزندانم��ان بازگردانيم و اينبار كان��ون را وارد 63 هزار 
مدرس��ه ابتدايي كنيم زيرا همه دانش آموزان ما امكان ورود به كانون 

را ندارند.
  انقلابي را مدنظر داريم. مردم به كانون اعتماد دارند. در اغلب شهرها از 
مناطق برخوردار گرفته تا مناطق كمتر توسعه يافته حضور داريم، البته 

مناطق محروم را در اولويت قرار داده ايم. 

  معاون محترم! يك سوزن به خود بزنيد
 و يك جوالدوز به ديگران

در خبرها آمده است كه علي اصغر احمدي،  معاون سياسي وزير كشور 
از نمايندگان مردم در ش��وراهاي ش��هر و روستا خواس��ت تا پيوست 
محيط زيس��ت طرح ها و پروژه ها را جدي بگيرند و اجازه ندهند صرفاً 
به بهانه توسعه، هر طرحي اجرا شود. اين س��خن معاون وزير كشور با 
اهميت است و نكته بيني فراواني در آن دارد؛ با اين حال گويا اين مقام 
مسئول فراموش كرده اند كه در دولت دوستدار محيط زيست بيشترين 
مجوزها به بهانه توسعه صادر شده كه موجب تخريب اكوسيستم های 

حساس كشور شده است.
گويا ايشان فراموش كرده اند كه توليد خودروهاي آلوده كننده و آلاينده 
بيشترين سهم را در آلودگي و تخريب محيط زيست به شهرها داشته 
است. متأسفانه مسئولان فقط در پشت تريبون ها و رسانه ها  ديگران 
را مي بينند و خود و عملكرد مجموعه هاي خ��ود را ناديده مي گيرند. 
سال هاست به بهانه هاي مختلف گونه هاي جانوري و گياهي در كشور 
در معرض افزايش انقراض هستند و علت عمده آن بي برنامگي و نبود 
چشم  انداز حفاظت از محيط زيست اس��ت. دولت كه طلايه دار توسعه 
كشور است در حوزه محيط زيست در هيچ بخشي كارنامه قابل قبولي 
ارائه نداده است كه قابل دفاع باشد و طرح هاي بسياري به اجرا درآمده، 

ولي از نتايج آن خبري منتشر نشده است.
در حقيقت دلسوزي براي حفظ محيط زيس��ت از سوي تك تك افراد 
جامعه لازم و ضروري است، اما كم كاري و ناكارآمدي از سوي مسئولان 

كه وكيل مردم در حفاظت از امانت هستند، قابل پذيرش نيست.
توزيع نامناسب جمعيت در كش��ور و تبديل شدن روستاهاي مولد به 
مخروبه، نمونه هاي نبود برنامه و نظارت سيستمي از سوي دستگاه هاي 
متولي در كشور است كه تبعات آن به همه مردم بازمي گردد و كسي هم 

در اين خصوص پاسخگو نيست.
اينكه شهر خود به منبع توليد آلودگي و آلايندگي تبديل شده  و حتي 
صادركننده آلودگي است، جاي بسيار تأسف و تأمل دارد كه دولت در 
پرداخت سهم خود در تكميل شبكه هاي حمل ونقل عمومي سال هاست 
از وظايف ذاتي خود شانه خالي كرده و مي كند و تبعات آن از سلامتي و 

جيب مردم پرداخت مي شود.
گويا حرف زدن و توصيه به شوراها كه خود بايد مطالبه گر حق و حقوق 
شهروندان از دولت باشند به يك امر عادي و معمولي تبديل شده است 
كه مس��ئولان وظايف اصلي و ذاتي خود را فراموش كرده اند و فقط به 

توصيه اكتفا مي كنند.

بيژن يانچشمه

  معاون حمل و نقل و ترافيك ش��هرداري تهران از ورود 66 واگن مترو 
و 30 دستگاه اتوبوس جديد به ناوگان حمل و نقل عمومي پايتخت خبر 

داد. 
  مع��اون قضاي��ي دادس��تان كل كش��ور در حقوق عام��ه گفت: طي 
بخشنامه اي به دادستان هاي سراسر كشور ابلاغ شده كه نسبت به انسداد 
چاه هاي غير مجاز آبي كه ضربه مهلكي به كاهش سفره هاي آب زيرزميني 

مي زند، اقدام شود. 
  معاونت پرورشي و فرهنگي آموزش و پرورش اعلام كرد: هزينه هاي 
كلاس هاي آموزشي تابستاني كه زير نظر آموزش و پرورش اداره مي شوند، 
متناسب با درآمد خانواده ها تعيين مي شود و دانش آموزان مناطق محروم 

به صورت رايگان از آن بهره مند مي شوند. 
  قائم مقام مديرعامل ش��ركت بهره برداري مترو تهران و حومه با بيان 
اينكه ميزان مس��افران خط 7 به صورت روزانه در حال افزايش اس��ت، 
خاطر نشان كرد: در يك ماه گذشته دوبار ساعت پذيرش مسافر در خط 
7 افزايش داشته است و از امروز مس��افران مي توانند از ساعت 6 صبح تا 

ساعت 18 از اين خط استفاده كنند. 
  رئيس سازمان غذا و دارو گفت: تعداد كمبود اقلام دارويي از بيش از 
300 قلم در سال 91 به كمتر از 30 قلم در سال هاي اخير رسيده است. 

  معاون پيشگيري هاي وضعي قوه قضائيه گفت: تاكنون اطلاعات 10 
هزار نفر در بانك اطلاعات ژنتيك محكومان ثبت شده است. 

  فلوشيپ ICU كودكان با تأكيد بر لزوم انجام آزمايش غربالگري در 
دوران بارداري گفت: امروزه با تست غربالگري مي توان از بروز حدود 14 

نوع بيماري در كشور جلوگيري كرد كه همچنان رو به افزايش است. 
  عضو كميس��يون آموزش مجلس ب��ا تأكيد بر اينك��ه هرگونه خريد 
خدماتي كه انجام مي شود، بايد از مدارس غير دولتي انجام شود بيان كرد: 
خريد خدمات آموزشي و بسته حمايتي، انحرافات و رانت هايي است كه 

صورت مي گيرد. 
  عضو كميسيون آموزش مجلس اعلام كرد: تحقيق و تفحص از صندوق 
ذخيره فرهنگيان سه ماه تمديد شد و هر چه پيش مي رويم ابعاد جديدي 

به دست مي آيد. 
  جانشين رئيس سازمان وظيفه عمومي ناجا از اتمام مرحله دوم ثبت نام 

جريمه ريالي سربازي سال96 تا پايان شهريور ماه خبر داد. 
  مدير دفتر بهبود تغذيه جامعه وزارت بهداشت با اشاره به افزايش آمار 
چاقي و اضافه وزن به 60 درصد در جامعه گفت: متأسفانه شاهديم كه در 
برنامه هاي آشپزي تلويزيون، مدرسان آشپزي به جاي آموزش غذاهاي 

كم چرب، اغلب در تهيه غذاها از روغن زياد استفاده مي كنند.
  نماينده  مردم تفرش در مجلس از مش��اركت بنياد بركت در 14طرح 
صنعتي و اقتصادي استان مركزي خبر داد و گفت: اين بنياد براي حدود 9 
هزار نفر از مردم مناطق كمتر توسعه  يافته  استان اشتغالزايي كرده است. 
  مدير روابط عمومي شهرداري منطقه 1۲ با تأكيد بر مرمت و احيای 
ابنيه تاريخي در قلب تهران، تخريب خانه مرحوم ابتهاج را تكذيب كرد. 

  دبير ستاد توسعه زيست فناوري معاونت علمي با بيان اينكه انستيتو 
پاستور ايران نيز موقوفه است، گفت: اكنون در كشور 10 نوع واكسن به 
مردم ارائه مي شود كه يكي از قطعي ترين نيازهاي ما اين است كه خيران 

در توليد واكسن و حمايت از آن به ما كمك كنند. 

نيره ساري
  گزارش  یک

ثبت نام موتورسيكلت ها براي طرح ترافيك 
غيرقانوني است

در حالي كه از صبح روز گذش�ته، مديران ترافيكي ش�هر تهران 
اعلام كرده بودند موتورسيكلت ها  اطلاعات خود را براي بررسي 
ورود به محدوده طرح ترافيك در سامانه ثبت كنند، عضو هيئت 
رئيس�ه ش�وراي ش�هر تهران گفت: ثبت نام از موتورسيكلت ها 
ب�راي ورود ب�ه مح�دوده ط�رح ترافي�ك غيرقانون�ي اس�ت. 
ابوالفضل قناعتي با اشاره به اعلام ش��هرداري براي ثبت نام در سامانه 
طراحي ش��ده براي طرح ترافيك موتورس��يكلت ها گفت: در مصوبه 
گذشته شورا به ش��هرداري تكليف شده ظرف س��ه ماه سازوكار ورود 
موتورس��يكلت ها به محدوده طرح ترافيك باهم��كاري پليس راهور 
تعريف و به شورا ارائه ش��ود.  وي با بيان اينكه در بند 6 مصوبه گذشته 
شورا، تأكيد شده بود اين سازوكار بايد مورد تصويب شوراي شهر قرار 
بگيرد ادامه داد: هنوز از سوي شهرداري اين ساز و كار به شورا ارائه نشده 
بنابراين تا زماني كه اين موضوع مصوبه شورا را نداشته باشد، قيمت هاي 
آن مشخص نشود و در نهايت براي تأييد نهايي به شوراي عالي ترافيك 
نرود هر گونه اقدامي در اين زمينه غيرقانوني است.  قناعتي تأكيد كرد: 
نبايد بدون فراهم كردن زيرساخت ها، ثبت نام انجام شود و پروژه اي  را 
كه مشخص نيست چه زماني به سرانجام برسد ، آغاز كنيم تا شش سال 

بعد مردم همچنان پيگير اين موضوع نباشند. 


